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 Protokół Nr XLII/3/2022 

Z Sesji Rady Gminy Krzyżanowice odbytej w Urzędzie Gminy 

w dniu 29 marca 2022 roku   

w czasie od godz. 15.00 do 17.00 

 

 

Ad. 1).  Otwarcie Sesji. 

 

Obrady XLII Sesji Rady Gminy Krzyżanowice otworzył Przewodniczący Rady Gminy Pan 

Brunon Chrzibek witając radnych, zaproszonych gości oraz kierownictwo Urzędu Gminy 

Krzyżanowice – lista obecności radnych i zaproszonych gości stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu. 

 

Ad. 2).  Stwierdzenie prawomocności Sesji. 

 

Stwierdzenia prawomocności sesji, na podstawie listy obecności, dokonał Przewodniczący 

Rady Gminy Pan Brunon Chrzibek. Na stan 15 Radnych obecnych jest 13 w związku z czym 

sesja jest prawomocna do podejmowania uchwał.  

 

Ad. 3). Przyjęcie porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Brunon Chrzibek wprowadził do porządku obrad kolejne 

dodatkowe projekty uchwał: 

- Nr XLII/17/2022 w sprawie upoważnienia Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej 

Krzyżanowice z/s w Tworkowie do realizacji zadań w sprawach świadczenia pieniężnego          

z tytułu zapewnienia zakwaterowania i wyżywienia obywatelom Ukrainy 

-  Nr XLII/18/2022 w sprawie zmiany Statutu Ośrodka Pomocy Społecznej Krzyżanowice z/s 

w Tworkowie   

Następnie  przedstawił proponowany porządek posiedzenia, mianowicie: 

1. Otwarcie Sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności Sesji. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z XLI Sesji Rady Gminy Krzyżanowice. 

5. Sprawozdanie Wójta Gminy z wykonania uchwał oraz informacja o działalności Wójta            

i Urzędu Gminy w okresie międzysesyjnym. 

6. Służba Zdrowia w Gminie Krzyżanowice. 
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7. Podjęcie  uchwał. 

8. Zakończenie Sesji. 

Radny Oliwer Huptaś złożył do porządku obrad  wniosek formalny w sprawie uzupełnienia 

porządku obrad o pkt 8 sprawy bieżące, a w  pkt 9 zakończenie sesji. 

Wniosek Radnego Oliwera Huptaś Przewodniczący poddał pod głosowanie. Głosowało 13 

Radnych. Wniosek upadł. Za wnioskiem głosowało 3 Radnych, przeciw 10 Radnych.  

Raport z przeprowadzonego głosowania stanowi załącznik do protokołu. 

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie przedstawiony wcześniej przez niego porządek 

obrad.  

Głosowało 13 Radnych. Za przyjęciem porządku obrad  głosowało 10 Radnych, 3 Radnych 

wstrzymało się od głosu.  

Raport z przeprowadzonego głosowania stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. 4).  Przyjęcie protokołu z  XLI Sesji Rady Gminy Krzyżanowice. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Brunon Chrzibek zawnioskował by protokół z  ostatniej 

Sesji Rady Gminy z dnia 28 lutego 2022 roku przyjąć bez odczytania. Protokół był wyłożony 

do wglądu przed sesją, a w okresie między sesjami w biurze Rady Gminy.  

Wniosek Przewodniczącego Rady  został poddany pod głosowanie. Głosowało 13 Radnych. 

Za przyjęciem protokołu głosowano jednogłośnie. 

Raport z przeprowadzonego głosowania stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad  5).  Sprawozdanie Wójta Gminy z wykonania uchwał oraz informacja                                 

            o działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym. 

 

Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na ostatniej Sesji Rady Gminy w dniu                         

28 lutego 2022 roku oraz informację o Zarządzeniach Wójta  i Kierownika Urzędu złożył Wójt 

Gminy Pan Grzegorz Utracki. 

Informacje o podjętych uchwałach oraz wydanych zarządzeniach stanowią załącznik do 

protokołu.  

 

Na salę wszedł Radny Walter Bożek ( g. 15.13 ). Obecnych na sali jest 14 Radnych.  
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W dalszej kolejności Wójt przedstawił i szeroko omówił  ważniejsze wydarzenia jakie miały 

miejsce w okresie międzysesyjnym. (pełną  treść wydarzeń można odsłuchać  z nagrania 

sesji zamieszczonego na stronie internetowej BIP Urzędu Gminy Krzyżanowice). 

Przedstawił także informację dotyczącą działań podejmowanych na terenie gminy w sprawie 

pomocy dla uchodźców z Ukrainy. Mówił o udzielanej  pomocy uchodźcom na stacji 

kolejowej w Chałupkach przez grupę mieszkańców, podziękował im za zaangażowanie. 

Powiedział, iż dużym wezwaniem jest dla naszych mieszkańców przyjmowanie uchodźców                  

w swoich domach, również gminy mają spore problemy z czynnościami urzędniczymi  

związanymi z pobytem ,zasiłkami, szukaniem miejsc, nadawaniem numeru PESEL                           

i kontaktami bieżącymi. Myśli, że jako samorząd i mieszkańcy dobrze radzimy sobie z tymi 

wyzwaniami. Są wyznaczone miejsca dla tych, którzy przyjeżdżają do naszej gminy ale też 

zgodnie z zaleceniami wojewody szukamy dodatkowych miejsc. Mamy świadomość, że 

wszyscy nie znajdą miejsca w domach, hotelach, pensjonatach i takie zastępcze miejsca 

musimy mieć wyznaczone które nie będą kolidowały z bieżącą działalnością gminy, naszych 

jednostek i mieszkańców a też dadzą poczucie bezpieczeństwa i godnego traktowania. Dalej 

powiedział, że pomoc udzielana uciekinierom płynie z rządu poprzez wojewodów starostów                 

i nadzieję że ta pomoc będzie usystematyzowana i te wszystkie zadania  będziemy mogli 

dobrze wypełniać. Na dzień dzisiejszy na terenie gminy jest 134 obywateli Ukrainy 

zarejestrowanych, 42 w  miejscach przygotowanych przez samorząd reszta w domach 

prywatnych. Podziękował obecnym radnym, wszystkim mieszkańcom, którzy zaangażowani 

są w pomoc. 

 

Ad 6). Służba Zdrowia w Gminie Krzyżanowice. 

 

Wprowadzenia do tematu  dokonał Wójt Gminy Pan Grzegorz Utracki. Powiedział, iż nie 

wszystkie gminy ten sam sposób realizują służbę zdrowia i zadania w tym zakresie, 

ponieważ u nas historia trochę inaczej potoczyła się niż we wszystkich innych gminach 

powiatu raciborskiego i okolicznych powiatów. Gdy ponad 30 lat temu podejmowano 

reorganizację  ZOZ-ów w Raciborzu, ówczesne władze podjęły wówczas decyzję że                        

3 ośrodki zdrowia nowe, które gmina Krzyżanowice posiada będą tworzyć publiczny zakład 

opieki zdrowotnej. Wzięło się to stąd, że chciano utrzymać wszystkie 3 ośrodki zdrowia. 

Przedstawił prace ośrodków zdrowia w tym  funkcjonujące poradnie, gabinet rehabilitacyjny, 

ilość lekarzy w poszczególnych ośrodkach zdrowia. Poinformował o planowanej przebudowie 

gabinetu rehabilitacyjnego w celu  lepszego dostępu do rehabilitacji dla naszych 

mieszkańców.  Mówił o dostępie do  prywatnych gabinetów w ośrodku zdrowia                               

w Krzyżanowicach gdzie przyjmują lekarze: kardiolog, neurolog i ortopeda. Ponadto 

wspomniał o  stacji wjazdowej pogotowia ratunkowego, którego udało się w 2011 roku 
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utworzyć. Dalej powiedział, że Gmina Krzyżanowice i SPZLA starają się zabezpieczać 

zdrowotnie wszystkich mieszkańców, nie tylko wszystkich zadeklarowanych którzy mają 

deklaracje zarówno w poradniach, w podstawowej opiece zdrowotnej.  

W służbie zdrowia działają też pielęgniarki środowiskowe Caritas, do których mieszkańcy 

zwłaszcza ci obłożnie chorzy składają swoje deklaracje. 

Dalej Pan Wójt mówił o pandemii covid który dał się we znaki w ostatnich latach. Podjęto 

decyzję, by w każdym ośrodku zdrowia był punkt szczepień. Ta decyzja zaowocowała tym, 

że liczba szczepień, która była brana pod uwagę w konkursie, dała nam pierwsze miejsce                        

za co otrzymaliśmy 1 000 000 zł, który jak wcześniej powiedział, przeznaczy się na 

rehabilitację. Punkty szczepień były dużym wezwaniem dla personelu, bo poza 

przyjmowaniem pacjentów  w ośrodkach i poradniach specjalistycznych dokonywano 

szczepień,  realizowano także akcje  zewnętrzne szczepień.  

Następnie Wójt mówił o sytuacji finansowej zakładu, problemach z pozyskaniem i braku 

lekarzy. Wspomniał także o realizowanych ważnych  programach profilaktycznych                          

w ośrodkach zdrowia, przeprowadzonych remontach które  nasz samorząd wsparł jak np: 

budowa  kotłowni gazowej w ośrodku zdrowia w Krzyżanowicach oraz budynku  za 

ośrodkiem zdrowia, dobudowa klatki schodowej i windy w ośrodku w Krzyżanowicach,                        

a w przyszłości przebudowa gabinetu rehabilitacyjnego  w pomieszczeniach piwnicznych 

budynku w Krzyżanowicach. Stwierdził, iż dostępność i funkcjonowanie naszych ośrodków 

nie jest najgorsza, niestety problemy z lekarzami są cały czas, pomimo tego, że mamy do 

dyspozycji i oferujemy bardzo ładne duże mieszkanie w ośrodku zdrowia w Tworkowie.                    

W związku z brakiem kadry lekarskiej można się spodziewać trudności w zabezpieczeniu 

funkcjonowania wszystkich poradni w przyszłości. Poinformował, iż od kilku lat czyni się  

również starania o lekarzy z Ukrainy czy Białorusi ale uzyskanie uprawnień na teren Polski 

jest mocno skomplikowane. 

Kończąc swoje wprowadzenie Wójt Pan Grzegorz Utracki powiedział, że służba zdrowia                

w nasze Gminie jest dobrze zorganizowana. Na wczorajszym posiedzeniu komisji temat był 

szeroko omówiony i dyskutowany. Podziękował Pani Kierownik. Ewelinie Staroście-Piłat  za 

kierowanie Samodzielnym Publicznym Zakładem Lecznictwa Ambulatoryjnego, za bycie 

lekarzem. Podziękował również pozostałym lekarzom, którzy leczą i służą naszym 

mieszkańcom, podziękował pielęgniarkom i  położnym za trudną pracę. Podziękował  Radzie 

Społecznej, Radnym i Kierownictwu za zaangażowanie. Życzył, by  służba zdrowia była 

lepiej opłacana przez Narodowy Fundusz Zdrowia i żeby nigdy nie zabrakło nam lekarzy.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Brunon Chrzibek  w imieniu Rady Gminy Krzyżanowice 

podziękował za przygotowane materiały, za kompleksowe przedstawienie całokształtu 

zagadnień i problematyki dotyczącej służby zdrowia na terenie naszej gminy. Stwierdził, iż 
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cenna jest systematyczna i trwała współpraca SPZLA ze służbami gminy. Ma nadzieję, że 

kłopoty kadrowe w niezbędnym stopniu zostaną uzupełnione tak, by  służba zdrowia na 

terenie gminy funkcjonowała jak dotychczas. Wysoko oceniona została działalność 

programowa, rozszerzenie usług medycznych z  nowoczesnym wyposażeniem                                

i infrastrukturą, realizacja zadań inwestycyjnych. Planowana realizacja przebudowy 

pomieszczeń na centrum rehabilitacji w Krzyżanowicach jest kolejnym dowodem, że 

rozszerzenie potrzebnych w naszej gminie usług medycznych jest uzasadniony.     

 

Ad 7). Podjęcie uchwał.  

 

1. Nr XLII/10/2022 w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania narkomanii za rok 

2021 

Uchwałę przedstawił i omówił Wójt Gminy Pan Grzegorz Utracki. 

Radny Roman Kaczor Przewodniczący Komisji Finansów i Rozwoju Gminy   poinformował, iż 

projekt tej uchwały był omawiany na  posiedzeniu  wspólnym komisji i zyskał pozytywną 

opinię. 

Przystąpiono do głosowania uchwały. Głosowało 14 Radnych. 

W wyniku głosowania uchwała  została przyjęta jednogłośnie. 

Protokół z przeprowadzonego głosowania stanowi załącznik do protokołu. 

2. Uchwała Nr XLII/11/2022 w sprawie przekazania dotacji na dofinansowanie robót 

budowlanych przy zabytkach położonych na terenie Gminy Krzyżanowice.                      

Uchwałę przedstawił i omówił Wójt Gminy Pan Grzegorz Utracki. 

Radny Roman Kaczor Przewodniczący Komisji Finansów i Rozwoju Gminy   poinformował, iż 

projekt tej uchwały był omawiany na  posiedzeniu  wspólnym komisji i zyskał pozytywną 

opinię. 

Przystąpiono do głosowania uchwały. Głosowało 14 Radnych. 

W wyniku głosowania uchwała  została przyjęta 13 głosami za i 1 głosie wstrzymującym się. 

Protokół z przeprowadzonego głosowania stanowi załącznik do protokołu. 

3. Uchwała Nr XLII/12/2022 w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIX/85/2021 Rady Gminy 

Krzyżanowice z dnia 20 grudnia 2021 roku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej na lata 2022-2029  rok 

Uchwałę przedstawiła i omówiła Skarbnik Gminy Pani Halina Bańczyk. 
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Radny Roman Kaczor Przewodniczący Komisji Finansów i Rozwoju Gminy   poinformował, iż 

projekt tej uchwały był omawiany na  posiedzeniu  wspólnym komisji i zyskał pozytywną 

opinię. 

Radny Oliwer Huptaś odniósł się do dwóch inwestycji, modernizacji basenu i remontu 

budynku byłej roszarni w Tworkowie mówiąc że do inwestycji basenu będziemy musieli 

dołożyć 5 milionów zł, ale czy nas na to stać.  Na wczorajszym posiedzeniu komisji 

brakowało mu przedstawienia kosztów, jakie później będzie trzeba wydać, aby ten basen  

mógł funkcjonować. Poza spłatą kredytu przez 10 lat w kwocie około 250- 300 tyś. zł trzeba 

uwzględnić koszty napełnienia niecki,  badań fizykochemicznych, obsługi ratowników, chemii 

basenowej. Dobrym argumentem który jest w stanie przyjąć jest to że warto dokończyć te 

inwestycje na które mamy finansowanie z zewnątrz i to go przekonuje.  Jeszcze jeden 

argument który go przekonuje to oferty które wpłynęły do urzędu, gdzie najniższa oferta 

wpłynęła od firmy, która jest dobrze rekomendowania. Nie trafiają do niego argumenty 

Radnego Kaczora, który, który powiedział, że  trzeba zaryzykować kwotą 5 mln zł, twierdząc 

iż nie powinno to być ryzyko a podjęcie decyzji.  Dalej powiedział, iż obiekt ten będzie 

sezonowy. 

Przewodniczący Rady Pan Brunon Chrzibek przerywając wypowiedź Radnemu Oliwerowi 

Huptaś powiedział, iż Radny przedstawił swoje argumenty, Wójt  w sposób wyraźny  

wytłumaczył problemy, jakie z tą uchwałą mogą być związane, dodatkowo wczoraj na komisji  

było to dyskutowane. 

Przewodniczący Komisji Finansów i Rozwoju Gminy Pan Roman Kaczor zabierając glos 

stwierdził ,iż to ryzyko było powiedziane w sensie zaufania do tego, co robi urząd, pan wójt                                               

i wszyscy pracownicy i z takim ryzykiem na zasadzie zaufania mieliśmy wielokrotnie do 

czynienia. Pójście w kierunku tego zaufania, ryzyka zawsze się opłacało.  

Przystąpiono do głosowania uchwały. Głosowało 14 Radnych.   

W wyniku głosowania uchwała  została przyjęta 13 głosami za i 1 głosie wstrzymującym się. 

Protokół z przeprowadzonego głosowania stanowi załącznik do protokołu. 

 

4. Uchwała Nr XLII/13/2022 w sprawie zmian w budżecie Gminy Krzyżanowice na 2022 rok                             

Uchwałę przedstawiła i omówiła Skarbnik Gminy Pani Halina Bańczyk. 

Radny Roman Kaczor Przewodniczący Komisji Finansów i Rozwoju Gminy   poinformował, iż 

projekt tej uchwały był omawiany na  posiedzeniu  wspólnym komisji i zyskał pozytywną 

opinię. 

Przystąpiono do głosowania uchwały. Głosowało 14 Radnych.   

W wyniku głosowania uchwała  została przyjęta 13 głosami za i 1 głosie wstrzymującym się. 

Protokół z przeprowadzonego głosowania stanowi załącznik do protokołu. 
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5. Nr XLII/14/2022 w sprawie zaciągnięcia pożyczki w WFOŚiGW w Katowicach na 

„Wymiana źródła ciepła w świetlicy wiejskiej w Roszkowie ul. Nowa 20”     

Uchwałę przedstawił i omówił Wójt Gminy Pan Grzegorz Utracki. 

Radny Roman Kaczor Przewodniczący Komisji Finansów i Rozwoju Gminy   poinformował, iż 

projekt tej uchwały był omawiany na  posiedzeniu  wspólnym komisji i zyskał pozytywną 

opinię. 

Przystąpiono do głosowania uchwały. Głosowało 14 Radnych.   

W wyniku głosowania uchwała  została przyjęta 13 głosami za i 1 głosie wstrzymującym się. 

Protokół z przeprowadzonego głosowania stanowi załącznik do protokołu. 

                            

6. Nr XLII/15/2022 w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego.    

Uchwałę przedstawił i omówił Wójt Gminy Pan Grzegorz Utracki. 

Radny Roman Kaczor Przewodniczący Komisji Finansów i Rozwoju Gminy   poinformował, iż 

projekt tej uchwały był omawiany na  posiedzeniu  wspólnym komisji i zyskał pozytywną 

opinię. 

Przystąpiono do głosowania uchwały. Głosowało 14 Radnych. 

W wyniku głosowania uchwała  została przyjęta 13 głosami za i 1 głosie wstrzymującym się. 

Protokół z przeprowadzonego głosowania stanowi załącznik do protokołu. 

7. Nr XLII/16/2022 w sprawie  przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2022-2024 

Uchwałę przedstawił i omówił Wójt Gminy Pan Grzegorz Utracki. 

Radny Roman Kaczor Przewodniczący Komisji Finansów i Rozwoju Gminy   poinformował, iż 

projekt tej uchwały był omawiany na  posiedzeniu  wspólnym komisji i zyskał pozytywną 

opinię. 

Przystąpiono do głosowania uchwały. Głosowało 14 Radnych. 

W wyniku głosowania uchwała  została przyjęta jednogłośnie. 

Protokół z przeprowadzonego głosowania stanowi załącznik do protokołu. 

8. Nr XLII/17/2022 w sprawie upoważnienia Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej 

Krzyżanowice z/s w Tworkowie do realizacji zadań w sprawach świadczenia pieniężnego                 

z tytułu zapewnienia zakwaterowania i wyżywienia obywatelom Ukrainy   

Uchwałę przedstawił i omówił Wójt Gminy Pan Grzegorz Utracki. 

Przystąpiono do głosowania uchwały. Głosowało 14 Radnych. 

W wyniku głosowania uchwała  została przyjęta jednogłośnie. 

Protokół z przeprowadzonego głosowania stanowi załącznik do protokołu. 
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9. Nr XLII/18/2022 w sprawie zmiany Statutu Ośrodka Pomocy Społecznej Krzyżanowice z/s 

w Tworkowie. 

Uchwałę przedstawił i omówił Wójt Gminy Pan Grzegorz Utracki. 

Przystąpiono do głosowania uchwały. Głosowało 14 Radnych. 

W wyniku głosowania uchwała  została przyjęta jednogłośnie. 

Protokół z przeprowadzonego głosowania stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 8).   Zakończenie  Sesji. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Brunon Chrzibek dokonał zakończenia posiedzenia                      

     XLII Sesji Rady Gminy Krzyżanowice, dziękując wszystkim za udział. 

 

 

 

Przewodniczący Rady Gminy 

                                                                                                             /-/ Brunon Chrzibek /- 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Protokołowała B. Kubaszek 


























